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Zdá se, že letos k nám skutečná zima 
vůbec nedorazí. Jarní květiny si razí 
cestu ke slunci a polední pohled z ok-
na spíš ukazuje na duben či květen. 
I když v době, kdy čtete tyto řádky, 
může být vše jinak… 
Téměř jarní období s sebou přineslo 
jako tradičně celou řadu kulturně-spo-
lečenských akcí.

Zlivský městský Svíčkový ples se vy-
dařil, po letech jsme si při rytmech 
Šumavanky vzpomněli na odstrkovaný 
svátek MDŽ, který byl vždy dobrou pří-
ležitostí pro muže, aby řádně oslavili 
svátek žen. Děti si užily maškarní rej. 
Lednové referendum rozhodlo o tom, 
že město Zliv zastaví práce na reali-
zaci projektu nového Sběrného dvoru 
Zliv a vzdalo se více než šestimiliono-
vé dotace od Státního fondu životního 
prostředí.
Tato skutečnost nic nemění na tom, že 
od 1. dubna přebírá stávající sběrný 
dvůr kompletně město Zliv a personál-
ně bude jeho chod zajišťovat příspěv-
ková organizace města - Městské hos-
podářství Zliv. Město je totiž dlouho-
době provozovatelem sběrného dvoru 
již nyní a nese veškerou odpovědnost, 
rizika a náklady. Fungování sběrné-
ho dvoru, na základě již vypovězené 
příkazní smlouvy, zajišťuje do konce 
března 2014 pan D. Soukup.
Na konci dubna nás čeká již 3. ročník 
Zlivského štafetového maratonu, který 
se uskuteční na tartanovém oválu Zliv. 

Věřím, že tento termín zajistí kromě 
příjemného počasí i dostatečný počet 
běžců, kteří se společně pokusí pře-
konat rekord z roku 2012. Městem 
organizovaný štafetový maraton bude 
opět součástí Oranžového roku ve Zli-
vi a pořadatelsky ho bude zajišťovat 
SK Zliv.
V pátek 2. května 2014 vyvrcholí ve-
řejně přístupným slavnostním koncer-
tem v sále kulturního domu ve Zlivi 
další ročník hudební přehlídky Zlivská 
kytara. Na odpoledním koncertě vy-
stoupí vítězové jednotlivých kategorií 
a hosté, jejichž kvalit by mladí kytaris-
té jistě rádi brzo dosáhli.
Jarní měsíce také budou ve znamení 
výběrových řízení na několik investič-
ních akcí, které má město připraveno 
pro letošní rok. Bude se jednat o vý-
běrové řízení na dodavatele stavebních 
prací na první z investičních akcí měs-
ta - vybudování bezbariérového pří-
stupu do MěÚ Zliv (výstavba výtahu), 
opravu vodovodního řadu v Zahrad-
ní ulici a opravu vodovodního řadu, 
chodníků a silnice ve Fučíkově ulici. 
Letité stromořadí od stadionu k za-
hrádkám za PRYMem se dočká odstra-
nění přestárlých a život ohrožujících 
stromů, ořezu suchých větví a zdravot-
ního řezu. Vzhledem k celkové dlouho-
dobé zanedbanosti je tento zásah zcela 
nezbytný a pomůže prodloužit kvalitu 
a životnost celé aleje. Pokácené stromy 
budou nahrazeny novou výsadbou.
Přeji vám všem, aby pro vás byly jarní 
dny co nejpříjemnější a pomohly vám 
dobít energii, které se po zimě ne vždy 
dostává. 

Ing. Jan Koudelka, starosta

Jaro je tu...

slovo starosty, krátké zprávy …

Zlivská cyklostezka
Mezi jednu z velkých investičních ak-
cí chystaných městem v letošním roce 
patří i výstavba cyklostezky, která po-
může bezpečně přepravit cyklisty, pěší 
a osoby se sníženou schopností pohybu 
a orientace (sem patří například ma-
minky s kočárky) ze Zlivi na Kraličák, 
nebo dále k odbočce na Vondrov.
Zastupitelstvo tento projekt schválilo 
na svém prosincovém veřejném zasedá-
ní, ale než se budeme moci na novém 
asfaltu pohodlně projet, bude to ještě 
chvíli trvat.
Majetkové poměry v celé délce chysta-
né cyklostezky jsou již vyřešeny, jsou 
kompletně zaměřeny veškeré sítě (aby 
bylo známo, kde se co pod tělesem 
stezky a v jejím okolí nachází), probě-
hl geologický průzkum provedený re-
nomovanou společností ARCADIS CZ 
a.s. a čekáme na vyjádření dotčených 
orgánů pro získání územního souhla-
su. Vzhledem k tomu, že jsou s proble-
matikou seznámeny již z fáze územní 
studie, neočekáváme žádné zásadní 
překážky. 
O tom, jak přípravné práce pokroči-
ly, se můžete pravidelně informovat 
na stránkách města a samozřejmě bu-
deme informovat i v dalších vydáních 
Zlivanu. Pro příští vydání jsme požáda-
li o příspěvek hlubockého pana staros-
tu Ing. Tomáše Jirsu. Hluboká má díky 
své turistické atraktivitě a poloze ideál-
ní podmínky stát se českobudějovickou 
„cyklistickou velmocí“. 

Mgr. Klára Koudelková

Se požádá
a se dostane...
Město Zliv v uplynulých letech úspěšně 
čerpalo nemalé prostředky z různých 
dotačních titulů. Je to jedna z možnos-
tí financování aktivit z jiných zdrojů 
nežli přímo z městského rozpočtu. I dí-
ky tomuto hospodaření má město nyní 
na účtech cca 67 mil Kč. Že se ovšem 
nejedná o jednoduchý proces, dokazuje 
i následující rozhovor.
Za odpověďmi jsme se vypravili k sou-
sedům do Hluboké nad Vltavou. Hlubo-
ká je co do počtu obyvatel srovnatelná 
se Zliví, ale vzhledem k tomu, že k ní 
spadá i několik přilehlých obcí jedná se 
dohromady téměř o dvojnásobek. Měst-
ský úřad v Hluboké nad Vltavou má Letité stromořadí se dočká zdravotního řezu.
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na rozdíl od nás, kde tuto práci vykoná-
vá starosta, své oddělení pro přípravu 
projektů, pro čerpání dotací a grantů. 
Zeptali jsme se Ing. Hany Vlasákové, 
která se granty na Hluboké zabývá.

Jak dlouho tuto práci vykonáváte? Je to 
práce jednoduchá? Baví Vás to?
Na pozici projektové manažerky pracuji 
tři roky. Práce mě většinou baví, není 
to opakující se rutina, každý projekt je 
jiný, člověk se stále učí něco nového. 
Někdy je to docela adrenalin a stres, 
člověk pořád stíhá nějaké termíny. Je to 
velká zodpovědnost, protože stačí ma-
lá chyba a může to mít velké důsledky 
v podobě nepřiznání dotace, případně 
nutnosti dotaci vracet.

Jak se vlastně postupuje při přípravě 
projektu? Kde získáte informace, co se 
kde dá čerpat? 
Dotace čerpáme z různých dotačních 
titulů, ty větší jsou z Regionálního 
operačního programu NUTS II Jihozá-
pad, z Operačního programu životní 
prostředí, Státního fondu dopravní in-
frastruktury. Ty menší ze Státního ze-
mědělského intervenčního fondu přes 
Místní akční skupinu Hlubocko-Lišov-
sko, Jihočeského kraje, Nadace ČEZ 
apod. Aktuální informace se objevují 
na webových stránkách poskytovatelů 
dotací, nechávám si zasílat newslettery, 
které informují o aktualitách a vypsa-
ných výzvách.

Nejprve připravujete projekt a čekáte, 
až se někde objeví výzva, nebo máte 
představu o investičních plánech měs-
ta a hledáte možnosti čerpání dotací 
tak, aby vám vyhovovaly?
Představu o investičních plánech měs-
ta máme, ale v praxi spíše sledujeme 

výzvy a vymýšlíme projekty, na které 
je možno podat žádost do vypsaných 
výzev.

Když se podaří dotaci “získat”, Vaše 
práce tím končí? 
Když se podaří dotaci získat, práce tím 
v podstatě začíná. Je třeba důkladně 
nastudovat veškeré příručky, protože 
každá věta je důležitá a případné ne-
dodržení nějaké povinnosti může mít 
následky v podobě nepřiznání dotace 
nebo nutnosti dotaci vracet. Dotační 
pravidla jsou poměrně složitá, jen pro 
představu třeba k ROP NUTS II Jiho-
západ existují tyto pokyny: Příručka 
pro žadatele (75 stran), Příručka pro 
příjemce (88 stran), Metodická ozná-
mení (celkem 38), Metodické pokyny 
(celkem 10), přičemž tyto dokumenty 
bývají průběžně revidovány a aktuali-
zovány. Závazné pokyny pro žadatele 
a příjemce podpory v OPŽP mají 137 
stran, Implementační dokument OPŽP 
210 stran apod.

Průběh projektu bychom mohli popsat 
asi takto: nejdříve se podává žádost 
o dotaci. Náročnost přípravy se liší 
podle jednotlivých dotačních progra-
mů, třeba v Regionálním operačním 
programu NUTS II Jihozápad se vypl-
ňuje žádost v aplikaci Benefit7, která 
má cca 50 stran. Jako přílohy se k žá-
dosti dokládají: doklad o právní subjek-
tivitě, podklady pro posouzení finanč-
ního zdraví žadatele, doklady o pro-

kázání vlastnických vztahů, doklad 
o posouzení vlivu projektu na životní 
prostředí, územní rozhodnutí, projekto-
vá dokumentace k územnímu rozhod-
nutí, Podklad pro finanční a ekonomic-
ké hodnocení projektu (studie o cca 
50 stranách), doklad o finančním kry-
tí projektu (v případně obcí usnesení 
zastupitelstva se souhlasem realizace 
projektu včetně schválení financování 
v rámci rozpočtu), podrobný rozpočet 
projektu, osvědčení o registraci DPH, 
plus případné další nepovinné přílohy. 
Následuje schvalovací proces na straně 
poskytovatele dotace, a pokud je projekt 
schválen k financování, je podepsána 
smlouva o poskytnutí dotace.
Následuje realizace projektu. V prů-
běhu realizace je nutno řešit veškeré 
změny, realizovat projekt beze změn 
v podstatně není možné. Hlavně u sta-
vebních projektů se často stává, že do-
chází ke změnám, všechny změny je 
nutno předem oznamovat poskytovateli 
dotace. Pokud příjemce realizuje změnu 
oproti žádosti o dotaci, není možné ji 
automaticky zařadit do tzv. způsobilých 
výdajů projektu a z výdajů, které neby-
ly specifikovány v žádosti, není vypla-
cena dotace. 
Posuzování změn je opravdu přísné, 
například v ROP NUTS II Jihozápad, 
pokud jsou v žádosti v rozpočtu dlaž-
dičky o velikosti 30x30 cm, musí být 
opravdu takové dodány, pokud jsou pak 
např. 50x50 cm, tak je to špatně a dota-
ce z nich není vyplacena. Veškeré para-
metry, materiály, umístění jednotlivých 
prvků musí přesně odpovídat žádosti 
o dotaci, čehož se v praxi těžko dosa-
huje, např. u rekonstrukcí budov.
Je nutno sledovat dodržování harmono-
gramu, v případě posunu termínů podat 

» Někdy je to docela adrenalin 
a stres, člověk pořád stíhá ně-
jaké termíny... «

Část zlivské cyklostezky povede kolem vody.
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referendum …

žádost o změnu. V průběhu projektu se 
podávají průběžné monitorovací zprávy, 
které informují o postupu projektu.
Po ukončení realizace se předkládá Zá-
věrečná monitorovací zpráva s žádostí 
o platbu. V rámci této zprávy se doklá-
dá soupiska účetních dokladů, přehled 
změn v rozpočtu, kopie účetních dokla-
dů, kopie dokladů dokládajících úhra-
du, kopie dokladů o zaúčtování, kopie 
uzavřených smluv s dodavateli, kopie 
doložení vedení samostatné účetní evi-
dence, kopie dokladů k zadávacím říze-
ním, kopie dokladů prokazujících ukon-
čení fyzické realizace projektu, kopie 
výpisu z katastru nemovitostí, kopie 
podkladů prokazujících dodržení pravi-
del pro publicitu, kopie dokladu o po-
jištění majetku. Velice přísně je kontro-
lováno zadávací řízení, při kontrolách 

je nejvíce pochybení v oblasti zadává-
ní zakázek. Je třeba se řídit zákonem 
č. 137/2006 Sb. o veřejných zakázkách 
v aktuálním znění a Závaznými postu-
py pro zadávání zakázek spolufinan-
covaných ze zdrojů EU, nespadajících 
pod aplikaci zákona č. 137/2006 Sb.
Vše se pečlivě kontroluje, následují vět-
šinou výzvy k doplnění monitorovací 
zprávy a v ideálním případě je to za-
končeno proplacením projektu. 

Co je to “udržitelnost projektu“? Pod-
léhají již realizované projekty nějaké 
kontrole?
Projekty mají většinou pětiletou tzv. 
dobu udržitelnosti. V této době je třeba 
„udržet“ veškeré výstupy realizované-
ho projektu, mimo jiné tzv. indikátory. 
V projektu je třeba uvedeno, že bude 

rekonstruován určitý počet m2 plochy 
školky, domova důchodců, určitý počet 
metrů délky komunikace apod. a to mu-
sí být dodrženo dalších pět let. V přípa-
dě např. pojistné události je třeba pů-
vodní majetek nahradit stejným. 
V průběhu této doby se podávají jednou 
ročně monitorovací zprávy a veškeré 
případné změny je třeba hlásit. Projekt 
je úspěšně ukončen nikoli proplacením 
poslední žádosti o platbu, ale úspěšným 
ukončením období udržitelnosti. 

Hluboké se podařilo získat dotace na 
cyklostezky, můžete nám napsat, kolik 
času Vás to stálo a jak snadné to bylo?
Město Hluboká nad Vltavou vybudovalo 
cyklostezku do Purkarce (dotace z ROP 
NUTS II Jihozápad a SFDI) a v roce 
2013 dva úseky pravobřežní cyklos-
tezky ČB - Hluboká (dotace ze SFDI). 
Snadné to nebylo a času a nervů to 
stálo hodně.

V médiích pořád slyšíme, jak Česká 
republika nestíhá čerpat finance z do-
tačních titulů EU, myslíte, že je chyba 
někde na úrovni obcí, nebo jinde?
Řídicími orgány operačních programů 
jsou u tématicky zaměřených OP re-
sortní ministerstva, problém bude tedy 
spíše tam - např. příliš složitá struk-
tura operačních programů a složitost 
metodiky.
Děkuji  Vám  za  vyčerpávající  odpovědi.
Myslím  si,  že  se  mnozí  budou  dívat 
na problematiku dotací z trochu jiného 
úhlu. Příprava, čerpání, plnění i násled-
né kontroly zaberou mnoho času a stojí 
mnoho  úsilí.  Pokud  se  někdo  doposud 
naivně domníval, že se zažádá a dosta-
ne se, právě jemu jsou určeny předchozí 
řádky. Mgr. Klára Koudelková

Zdeněk Zídek je jeden z nejúspěšněj-
ších starostů nejen v mém senátním ob-
vodu, ale i v celé republice. Je ve funk-
ci již 20 let, tj. byl svými spoluobčany 
pětkrát zvolen.
On a obecní rada převzali po roce 1989 
zanedbanou obec a udělali z ní výklad-
ní skříň nejen Lipenska, ale celých již-
ních Čech. A co více, Zdeněk Zídek vy-
konává funkci po celou tuto dobu jako 
neuvolněný starosta a má své občan-
ské zaměstnání. Neuvolněný znamená 
ve svém volném čase.
Po celou dobu své práce starosty mu-
sel Zdeněk Zídek obchodovat se stá-

tem a se soukromými investory a to 
více než kterýkoliv jiný starosta: Obec 
Lipno, jako de facto bývalé zařízení 
staveniště sloužící ke stavbě přehrady, 
nezískala po roce 1989 žádné pozemky 
ani žádný historický majetek. Od po-
čátku devadesátých let musel starosta 
Zdeněk Zídek se svými spolupracovní-
ky pro obec vykupovat náhradní resti-
tuce a získávat od státu pozemky, které 
pak musela obec prodávat soukromým 
investorům, neboť obec samozřejmě ne-
měla prostředky na budování potřebné 
obecní infrastruktury.
Za pomoci strategického rozvojového 

plánu, vize všech zúčastněných, od-
vahy, ale i chladné rozvahy obec Lip-
no nad Vltavou zobchodovala statisíce 
metrů čtverečních pozemků a stovky 
soukromých investorů vybudovaly in-
frastrukturu, která nemá v Čechách 
obdoby. Není v podstatě sportoviště či 
služba, která by v obci neexistovala.
Díky lyžařskému areálu a přehradě má 
Lipno využití jak v létě, tak v zimě 
a stalo se jednou z nejvyhledávanějších 
turistických destinací. V obci vzniklo 
více pracovních míst, než jaký je počet 
práceschopných obyvatel. Obec Lipno, 
resp. podnikatelé v obci, zaměstnávají 
stovky lidí ze širšího okolí. Tato malá 
obec dokázala zvednout svůj rozpočet 

Za úspěch by náš stát lidi trestal?

Cyklostezka mezi Municemi a Hlubokou nad Vltavou
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Letošní zima byla na sníh velmi skou-
pá, a tak jsme si ani pořádně nestih-
li od srdce zanadávat na haldy sněhu 
na silnicích a chodnících. Nicméně ně-
kolikrát si i pracovníci MH Zliv užili 
své. 
Co se ale děje na městském hospodář-
ství, když se zrovna neodklízí sníh 
a nebo se neseče tráva? Zde je jen vý-
čet některých aktivit, které mají „hasá-
ci“ na starosti celoročně:
Správa chodníků a komunikací:
Úklid města, zametání, opravy a údrž-
ba chodníků a místních komunikací, 
opravy a instalace dopravních značek, 
čištění kanalizačních vpustí.
Údržba zeleně:
Údržba zeleně, čištění chodníku a ob-
rubníků od plevele a travin, postřik 
chodníků „randapem“, terénní úpra-
vy (dosypávání hlíny v propadlinách 
v travnatých porostech apod.), prořez 
větví stromů a náletů, stříhání keřů, 
likvidace polomů a občasné kácení 
a prořez stromů.
Údržba veřejného prostoru:
Kontroly a opravy dětských hřišť, do-
plňování písku do pískovišť a kontrola 

pískovišť, oprava laviček, trávení hlo-
davců, čištění okapů a stok, údržba 
hřbitova, likvidace hrobů a různé bou-
rací práce.
Odpadové hospodářství:
Instalace, opravy a svoz odpadkových 
košů, odvoz kontejnerů ze sběrného 
dvora a města, likvidace černých sklá-
dek.
Placené služby:
Odvoz kontejnerů z okolních vesnic, 
údržba komunikací i pro jiné subjekty, 
odvoz kontejnerů i pro jiné subjekty, 
mulčování trávy i pro jiné subjekty.

K zimě na MH Zliv samozřejmě patří 
dominantně příprava na nadcházející 
jarní a letní sezonu. Mezi standardně 
zajišťované práce patří:
Kompletní údržba sekaček - příprava 
pro sezonu sečení tzn. kompletní de-
montáž, výměna ND, promazání, mon-
táž.
Údržby a opravy veškerých pojízdných 
technik - výměna poškozených dílů, 
promazání, oprava pneumatik apod.
MH Zliv má na starosti i opravu ve-

řejného osvětlení (výbojky, tlumivky, 
poruchy kabelů v zemi apod.), demon-
táž starých sloupů veřejného osvětlení 
a instalace nových sloupů VO.
Opravy v domech spravovaných MH 
Zliv (baterie, odpady, WC, umyvadla, 
digestoře, světla ve společných prosto-
rech atp. v městských bytech a SVJ) - 
placená služba.
Různé výkopové práce, opravy kanali-
začních vpustí - opravy, výroba nebo 
výměna.
Práce s UNC i pro jiné subjekty - pla-
cené služby.
Zpracování hutních materiálů - place-
né služby.
Kromě pravidelných činností se vždy 
najde i něco specifického. Pro město 
jsme v loňském roce například opra-
vili studnu u kostela, okolí pomníku 
na Dolním náměstí, podstavec sochy 
šamotáře, chodníky.
Rekonstruované tváře se dočkala i čel-
ní zeď a oplocení hřbitova. Pánové se 
ukázali jako zdatní zedníci i dlaždiči. 
Pro barevné zvony na třídění recyklo-
vatelného odpadu vydláždili „hnízda“. 
Pro pořádání kulturních akcí vyrobili 
pánové z MH Zliv pódium, které má 
své pevné místo na Slavnostech mrkve 
i na rozsvěcení vánočního stromečku.

Petr Tlamsa ved. Městského hosp. Zliv

více než stonásobně na 50 mil. korun 
a majetek jedenadvacetkrát na 500 mil. 
korun. Ročně investuje jak do rozvoje 
infrastruktury, tak do služeb místním 
občanům miliony korun. Dodnes obec 
investovala do obecní infrastruktury, 
bytů, domků pro seniory atd. 350 mil. 
korun z vlastních zdrojů.
Pozemky, které byly podstatou obžalo-
by starosty Zídka (Deník 9. 1.), prodá-
vala obec společnosti CONDUCO, tedy 
investorovi, který v Lipně nad Vltavou 
za posledních deset let proinvestoval 
téměř miliardu korun: investor posta-
vil vleky, lanovky, sjezdovky a veške-
rou potřebnou zimní techniku, včetně 
zázemí služeb. Poslední investicí je 
Stezka v korunách stromů. Díky těmto 
investicím plní svá lůžka ubytovací za-
řízení v celé obci. To vše jsou investice 
společnosti CONDUCO bez jakýchkoli 
dotací. Jako dlouholetý starosta jsem 
přesvědčen, že kterákoliv jiná obec by 
podobného investora vítala s otevřenou 
náručí a poskytla by mu pozemky pro 
podobný rozvoj obce zdarma. Tedy, 
pokud by neexistovali policisté a stát-

ní zástupci, kteří si myslí, že pouze 
finanční zisk je měřítko rozvoje obce.
I v obžalobě, kterou jsem měl možnost 
číst, je zdůrazněno, že obec, resp. obec-
ní rada i starosta, splnili všechny zá-
konné požadavky pro prodej pozemků. 
Obžaloba ale doslova tvrdila, že zastu-

pitelstvo obce ani další orgány obce ne-
mohou rozhodovat, co je pro obec účel-
né a vhodné. Proboha, a kdo tedy? Jsem 
opravdu rád, že českokrumlovský soud 
vynesl osvobozující rozsudek. Jinak by 
tento stát trestal lidi za úspěch.

Tomáš Jirsa, 15. 1. 2014

Co dělá Městské hospodářství Zliv v zimě, 
když nesněží? Leží..?
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Návštěva z Afriky
Také jste se podivovali jak to, že 
máte zacákané právě umyté au-
to, zapleskané schodiště, zaťapka-
né okno? 
Dne 19. 2. 2014 si možná mnozí 
všimli, jiní ne, nicméně všechny 
nás navštívil písek ze Sahary. Ura-
zil obrovskou cestu, aby spolu s pár 
kapkami deště dopadl až k nám. 
Můžete se podívat, jak vypadá po-
řádně zvětšený mikroskopem.

RNDr. Yveta Smíšková

Program
dětského centra ,,Desítka“

BŘEZEN 2014

Pro maminky s dětmi:
Program v průběhu celého měsíce 
dle výběru 
Výroba bylinkového sýra z tvarohu 
pátek - 21. 2. a 28. 2. (10 - 12.00, a 
15 - 17.00 i pro veřejnost) 
Připravujeme BURZU dětského ob-
lečení, info bude upřesněno 

Cvičení pro děti s maminkami
Cviky protahovací, dechové, koordi-
nační (s hračkou) 

Dětské centrum „Desítka“
náměstí Míru 10, Zliv, vstup volný
otevřeno:
po - pá: 9 - 12.00 a 13 - 18.00, 

Kontakt:
e-mail: desitkazliv@seznam.cz
tel.: 720 551 869

Od 1. dubna 2014 přebírá Městské 
hospodářství Zliv personální zajiště-
ní sběrného dvora. Příkazní smlouvu 
na zajištění provozu vždy schvalovala 
Rada města Zliv, proto i odstoupení 
města od této smlouvy je plně v kompe-
tenci rady města, která o tom rozhod-
la svým usnesením č. 728/13 ze dne 
4. 12. 2013.
Chod sběrného dvoru budou mít na sta-
rosti zaměstnanci Městského hospodář-
ství Zliv. Pro občany se ale nic nemění. 
Otevírací doba zůstává nezměněna. Je 
třeba si totiž uvědomit, že provozova-

telem a odpovědnou osobou již 8 let 
je a nadále bude město Zliv. Pan Sou-
kup totiž nebyl provozovatelem sběrné-
ho dvoru, pouze na základě příkazní 
smlouvy zajišťoval jeho chod. Náklady 
na nové řešení personálního obsazení 
sběrného dvora budou minimální, pro-
tože se jedná pouze o příplatek za prá-
ci v sobotu. Jinak vše bude probíhat 
v rámci pracovní doby stávajících za-
městnanců.
Navzdory možná zkreslenému pohle-
du již dnes mnoho činností spojených 
s fungováním sběrného dvoru nevyko-
nává pan Soukup, ale město Zliv, a to 
prostřednictvím své příspěvkové orga-
nizace Městského hospodářství Zliv. 
Jedná o především o evidenci odpadů, 
kterou po celou dobu existence sběrné-
ho dvoru vede MH Zliv, dále sem patří 
roční hlášení pro Ministerstvo život-
ního prostředí, hlášení pro Statistický 
úřad a EKOKOM. Veškerý odvoz ko-
munálního odpadu, sutě a biologického 
odpadu bude i nadále zajišťovat MH 
Zliv. Totéž nově platí i pro papír a že-
lezo, kdy výtěžek z jejich prodeje bude 
příjmem města a bude zlepšovat výnosy 
města nejen prodejem druhotných suro-
vin, ale i prostřednictvím navýšení od-
měn od společnosti EKOKOM.
Odvoz nebezpečných odpadů zajišťuje 
společnost ENVISAN-GEM. Likvidace 
a odvoz pneumatik, plastových obalů, 
polystyrenů a dřeva budou zajišťovat 
firmy, se kterými se v těchto dnech 
vedou přípravná jednání. Menší větve 
a prořezy se budou ve sběrném dvoře 
štěpkovat. Vzhledem k nedostatku pro-
stor bohužel nemůže město tyto a jiné 
biologicky rozložitelné materiály v tom-
to okamžiku kompostovat, ačkoliv by 
to ušetřilo značné finanční prostředky 

a samozřejmě to bylo vhodné i vzhle-
dem k ochraně životního prostředí. 
Jediná změna, která zájemce o uložení 
odpadu čeká je možná o něco málo pro-
dloužená doba odbavení občanů, kteří 
přijedou na sběrný dvůr. Důvod je jed-
noduchý, každý provozovatel sběrného 
dvora je ze zákona povinen vést kom-
pletní evidenci odkládaných odpadů, 
což bylo dosud opomíjeno.
Hospodaření s odpady je problematika 
poměrně složitá. Odpadové hospodář-
ství by nemělo pro město a občany zna-
menat jen výdaje za odvoz a likvidaci, 

ale také je třeba vidět i příjmy, které 
mohou být ze systému generovány.
Pro představu několik čísel za loňský 
rok - svoz popelnic (bez likvidace odpa-
du) stál město téměř 380 000 Kč.
Platí se také za odvoz recyklovatelné-
ho odpadu z barevných zvonů - loni to 
bylo za odvoz papíru 250 000 Kč, skla 
28 000 Kč, plastu 194 000 Kč.
Tyto náklady by mohly být výrazně 
nižší, pokud bychom byli schopni díky 
sešlapávání nebo lisu zmenšit objemy 
přepravovaných roztříděných odpadů. 
Na druhou stranu dostává město za vy-
kázané množství vytříděného a ode-
vzdaného recyklovatelného odpadu 
i peníze od společnosti EKOKOM.
EKOKOM vrací peníze za recyklované 
obaly, jejichž podíl u skla se blíží 100%, 
u plastů činí cca polovinu a u papíru je 
to cca čtvrtina celkového roztříděného 
odpadu. Za loňský rok dostalo město 
cca 230 000 Kč a mohlo by to být víc, 
kdyby evidence ukládaného a odevzda-
ného recyklovatelného odpadu byla 
úplná. Nakládání s odpady bude jistě 
důležitým tématem i do budoucna. Je 
na všech, aby se chovali rozumně, tří-
dili, sešlapávali a tím zmenšovali ob-
jem tříděného odpadu, případně na za-
hrádkách zřídili kompost a do komu-
nálního směsného odpadu vyhazovali 
jen to, co recyklovat nelze. Na druhou 
stranu si myslím, že díky hustotě míst 
s barevnými nádobami na tříděný od-
pad, mají zdejší obyvatelé k třídění více 
než dobré podmínky.
Na závěr jen přání, dívejte se kolem se-
be, myslím si, že je za námi všemi v re-
cyklaci odpadů vidět kus práce a pokud 
máte nějaké připomínky, či přání, ne-
bojte se mě kontaktovat.

Petr Tlamsa ved. Městského hosp. Zliv

Novinky ve sběrném dvoře

krátké zprávy …
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Zápis do první třídy
Ve dnech 24. a 25. ledna proběhl v Zá-
kladní škole ve Zlivi zápis do prvních 
tříd. K zápisu se letos dostavilo se svý-
mi rodiči 51 dětí.  Je to počet, který je 
téměř shodný s loňským rokem. Vět-
šina předškoláčků byla k základnímu 
vzdělávání přijata a v září nastoupí 
do první třídy.
Zapisovaným dětem se v prostorách 
školní družiny věnovaly nejdříve paní 
učitelky, hodnotily jejich školní zra-
lost a celkovou připravenost na vstup 
do první třídy. Pak si děti převzaly žá-
kyně deváté třídy, které si pro ně při-
pravily zábavné hry a úkoly. Rodiče 
zatím v klidu vyřídili všechny admi-
nistrativní úkony spojené se zápisem.
Také letos byla rodičům k dispozici 
speciální pedagožka. Pomáhala jim 
při rozhodování, zda je pro jejich dítě 
vhodné žádat o odklad školní docház-
ky. Každý předškoláček si ze zápisu 
odnesl domů malý dárek a uvítací list.

Mgr. Dana Havlová 

Kurz bruslení
Žáci 2. ročníků se od ledna do března 
účastní kursu bruslení. Výcvik zajiš-
ťuje Studio pohybu paní Wallischové. 
Kurs probíhá v 8 lekcích pod vedením 
zkušených trenérů.
Děti pohyb na ledě baví, při výuce vy-
užívají množství pomůcek a mají čas 
i na volné bruslení. Vzhledem k tomu, 

že byl kurs zařazen do ŠVP Základní 
školy Zliv, můžou se i žáci příštích dru-
hých tříd těšit na lekce bruslení.

Mgr. Dana Musilová

Přijela RoadShow
V pátek 25. 1. se v základní škole ob-
jevili čtyři mladí lidé ověšení různými 
kufříky, taškami, kyblíky, plyšovým 
koněm a něčím, co vypadalo jako umě-
lé kravské vemeno. Byli to studenti 
doktorandského studia ze ZF JU v Čes-
kých Budějovicích, kteří v rámci pro-
jektu ZoomScience přivezli žákům ZŠ 
tzv. roadshow s názvem „Zemědělská 
věda na zkoušku.“
Přes sto žáků od páté do deváté třídy 

si ve výborně připraveném programu 
mohlo doslova osahat jak praktické 
činnosti z oblasti zemědělské a vete-
rinární praxe, tak moderní přístroje. 
S Hankou a Veronikou si zkoušeli ode-
brat krev z koně plyšového, prohlíželi si 
sonografem třeba svoje srdce či šlachy 
v ruce, zjistili pomocí termokamery, že 
okna na budově nižšího stupně oprav-
du potřebují vyměnit a určili u dob-
rovolníků z řad učitelů a expertů RS 
krevní skupinu. S Jardou a Markem vy-
ráběli z mléka sýr (a taky si ho snědli), 
zjistili, co je lepek a jak ho z mouky vy-
prat studenou vodou. Největším hitem 
však bylo dojení z umělého vemene. 
Nadojit alespoň malý hrneček je těžší, 
než si mysleli, ale objevilo se i několik 
talentů. >>
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škola a školka …

Kromě toho se žáci dozvěděli něco 
o Zemědělské fakultě Jihočeské univer-
zity a také to, že studium na vysoké 
škole není jen o sezení v posluchár-
nách a knihovnách. Všichni účastníci 
programu dostali účastnický certifikát.

RNDr. Yveta Smíšková

Sapere -
vědět jak žít
Letos podruhé se žáci naší ZŠ zúčast-
nili této celostátní soutěže. Celkem 103 
žáků vyššího stupně odpovídalo v on-
line testu na otázky z oblasti zdravé 
výživy, zdravého životního stylu, pre-
vence nemocí a letos nově i ze základů 
ekologie.
Tři nejúspěšnější - Valentýna Králová  
(8.A), Filip Záruba a Tomáš Novotný, 
(oba ze 7. A) postoupili do okresního 
kola a obsadili 4. místo. Blahopřejeme.

RNDr. Yveta Smíšková

V Desítce
se nenudíme
Dětské centrum ,,Desítka" ve spoluprá-
ci NZDM No10 pořádalo výlet do Čes-
kých Budějovic na výstavu pravěkých 
zvířat Giganti doby ledové. Výlet se 
uskutečnil 11. 2. 2014. Cestu doprová-
zela dobrá nálada, zábava, ale hlavně 
poznání. Kromě výstavy, kterou si děti 

užily, se podívaly i do prostor českobu-
dějovické radnice. Viděly sochy znázor-
ňující - Spravedlnost, Odvahu, Moud-
rost, Statečnost… Na náměstí Přemys-
la Otakara zašly k Samsonově kašně 
a úspěšně míjely bludný kámen. Hejno 
holubů a zajímavé plody stromů doplni-
lo pokračování cesty. Děti se též těšily 
na návštěvu občerstvení u obchodního 
domu Prior, kde si zaskotačily v dět-
ském koutku a daly si zmrzlinu. Výlet 
naplnil program jarních prázdnin a od-
poledne jsme plni zážitků ujížděli dvou-
patrovým vlakem k domovu.

Dalším výletem, který se uskutečnil 
o jarních prázdninách, bylo Bruslení 
na zimním stadionu v Hluboké nad Vl-
tavou. Také velký zážitek, až na jedno 
trochu natlučené koleno. Děkuji tímto 
panu Bělohlavovi (správce stadionu) 
za časový prostor na bruslení.
Poslední akcí byl Pohádkový karneval 
(25. 2.), který si děti i maminky v ,,De-
sítce” pěkně užily. Připraveny byly ob-
ličejové barvy, kostýmy, říkadla, soutěž 
o nejhezčí masky, medaile a odměny.
Děti ZŠ měly Kouzelnický den, vyro-
bily si kouzelnické hůlky a naučily se 
kouzlo se šátky.
Měla jsem také radost z vydařené vy-
cházky dětí a maminek do lesa s koší-
kem sena, kaštanů a jiných dobrot pro 
lesní zvířátka. Myslím, že o něco tako-
vého je tady zájem. J. Bohdalová

Kurz
společenského chování a tance
Na konci listopadu jsem přijala pozvá-
ní žáků 9. A na jejich závěrečný večer 
kurzu společenského chování a tance 
- Věneček. Když jsem dorazila do sálu 
ZUŠ, málem jsem je nepoznala.
Místo rozjívených puberťáků sálem kor-
zovali krásné mladé dámy a elegantní 
mladí mužové, vzorně se starali o své 
hosty. A co teprve při tanci. Pánové 
obratně kormidlovali parketem se svý-
mi usměvavými tanečnicemi při klasic-
kých, latinsko - amerických i moder-
ních tancích. 

Zemědělská věda na zkoušku
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Blahopřejeme...
narodili se...
Anna Henišová 
Jakub Hrádek 
Nikolas Melišík 
Kryštof Staněk 
Lukáš Puchomírsky

životní jubileum
František Dovina - 80 let
Kateřina Vaněčková - 80 let
Jiří Kašpar - 80 let
Jindřich Vlček - 80 let
Stanislav Filip - 80 let
Růžena Peiskerová - 80 let
Jaroslava Boušová - 80 let
Anna Ferchenbauerová - 80 let
Marie Drázdová - 85 let
Anna Mothejlová - 85 let
Josef Šimek - 90 let

zlatá svatba 
Jan a Anna Novotných

statistika 
Počet obyvatel ve Zlivi:
Stav k 1. 1. 2013 - 3551 obyvatel
(muži: 1729, ženy: 1822)

Stav k 1. 1. 2014 - 3564 obyvatel
(muži: 1739, ženy: 1825)

Bohuslava Plecerová, matrikářka

Již tradiční vítání občánků proběhlo 1. 3. 2014

Pro obveselení tanečníků a hlavně pu-
blika vždy po několika tancích násle-
dovaly soutěže - vázání kravaty, tanec 
s balonky na noze či s pomerančem me-
zi čely a mnoho dalších.
Pro velký úspěch celého kurzu si žáci 
vyžádali navazující kurz pro pokročilé 
tanečníky a tak se můžeme na konci 
března těšit i na další závěrečný večer. 
Tentokrát pojatý jako opravdový malý 
ples. Sledujte plakáty, návštěva bude ur-
čitě stát za to.
Několik postřehů od absolventů kurzu 
a jejich hostů:
Adam: Taneční, to je spousta puchý-
řů, otlačených pat i špiček,… ale naučil 

jsem se plno věcí, jak se chovat v pra-
vé společnosti,… většina lidí se v taneč-
ních zušlechtí.

Zuzka: Nevěřila jsem, že se naučím 
za tak krátkou dobu nějaký tanec. Opak 
je pravdou… a věneček - super zábava.

Tomáš: Tanec je okouzlující věc... a když 
máte na sobě oblečení na úrovni a ví-
te, jak se chovat…cítíte se tak nějak po-
vzneseně.

Lenka (host na věnečku): Musí být děs-
ná sranda chodit do tanečních. Lituju, 
že jsem se do kurzu nepřihlásila. Všich-
ni vypadali úplně jinak. Bylo to úžasný. 
 RNDr. Yveta Smíšková
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sport, volný čas …

Před pár týdny skončila olympiáda 
v Soči. Ještě možná cítíme zaťaté pěs-
ti, jak jsme fandili našim sportovcům. 
Jejich úspěchy i zklamání máme v živé 
paměti.
Málokdo ale ví, že jeden olympionik 
bydlí ve Zlivi. Nezávodil sice v Soči, 
ale sportu dává celé tělo i srdce stejně, 
jako jeho dospělé vzory a ještě zvládá 
školu na výbornou. Jmenuje se Petr 
a chodí do 6. třídy.

Petře, ty ses zúčastnil zimní olympiády 
dětí a mládeže. O co se jedná?
Je to nejvýznamnější sportovní akce, 
která se koná 1x za dva roky. Letos ji 
pořádal kraj Vysočina. Mladí sportovci 
z celé republiky reprezentují jednotlivé 
kraje. Všechno probíhá jako na oprav-
dové olympiádě - zapálení ohně, slav-
nostní ceremoniál, složení olympijské 
přísahy, bydlení v olympijské vesnici. 
Taky potkáváme různé sportovní osob-
nosti, opravdové olympioniky. Dělají 
vlajkonoše při zahájení a předávají me-
daile vítězům. Tentokrát to byla Mar-
tina Sáblíková a Kateřina Neumanová.

V jakém disciplíně soutěžíš a jak jsi byl 
spokojený se svým výsledkem na letoš-
ní ZODM?
Soutěžím v alpském lyžování, s výsled-
kem ve slalomu jsem byl velmi spokoje-
ný, byl jsem 6.

Od kolika let lyžuješ, kdo tě k lyžová-
ní přivedl?
K lyžování mě přivedl otec ve třech le-
tech. Závodím od sedmi.

Za jaký jezdíš klub a kde nejčastěji 
trénuješ?
Jezdím za TJ Motor České Budějovice, 
na podzim trénuji na ledovci Kauner-
tall, od prosince do března v Mitterdor-
fu (D) a ve Schladmingu (A).

Jak tě podporuje a fandí rodina?
Taťka mě podporuje finančně, trénuje 
mě a vozí na závody. Mamka mi vždy 
chystá na tréninky svačiny a občas jede 
na závody fandit.

Máš nějaký vzor?
Ted Ligety, olympijský vítěz, v Soči zís-
kal zlato v obřím slalomu.

Co říkáš letošní zimě? 
Letošní zima je mizerná. Omezuje nám 
trénink.

Jaký je tvůj největší úspěch a co tě ješ-
tě čeká?
Největší úspěch bylo 3. místo v rakous-
kém Zauchensee na Kidstrophy, nejvý-
znamnějších mezinárodních dětských 
závodech v Evropě. Letos mě ještě če-
kají troje republikové závody a Mistrov-
ství ČR.

Jaké máš plány do budoucna? Co třeba 
ta opravdová olympiáda?
Chtěl bych lyžovat, dokud mě to bude 
bavit a vyhrát Mistrovství ČR ve slalo-
mu. Olympiáda je snem každého spor-
tovce.

Co děláš v létě?
V létě jezdím na windsurfingu, lezu 
po horách a jezdím na horském kole.

Co děláš, když nesportuješ?
Baví mě stroje a cosi vyrábět v dílně.

Co škola, je hodně těžké skloubit lyžo-
vání a školu?
Občas je to těžké.

Chtěl bys ještě něco dodat?.
Chtěl bych oslovit případné sponzory 
o jakoukoliv podporu, neboť lyžařská 
tréninková příprava je velmi finančně 
náročná.

Děkuji za rozhovor. Držím palce a za re-
dakci přeji dobrý sníh a pevná kolena.
Kontakt pro případné sponzory v redak-
ci. RNDr. Yveta Smíšková

Malí muzikanti
Chodí vaše dítko do ZUŠ a rádi byste 
ho motivovali k další práci s hudebním 
nástrojem?
Rádi bychom založili malé dětské hu-
dební těleso, které by doprovázelo ta-
neční složku Bystřiny na jejích vystou-
peních.
Hledáme flétnisty, houslisty, klarinetis-
ty. Nebudu děti učit hrát na nástroj, ale 
naučím je souhře s ostatními muzikan-
ty, vystupování na veřejnosti. Dodám 
noty s lidovými písničkami. Kroužek 
bychom spustili, pokud bude dostatek 
zájemců. Kroužek bude působit v sále 
ZUŠ Zliv. Cena: 650 Kč / pololetí

Bc. Tereza Kadlecová, T: 728 942 801 
E: bystrina-zliv@centrum.cz

www.bystrina.cz

Mladý olympionik
Maškarní hravé cvičení s batolátky.
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Chcete ušetřit čas a peníze?
Přijedu za Vámi.

Potřebujete brýle?

Jaroslav Kindl
tel.,sms: 602 395 385

www.kindloptikdodomu.wz.cz

inzerce

Tanec pro ženy
Zveme ženy všeho věku k tanci a lido-
vé písničce. Pokud rádi tančíte a hle-
dáte nějakou formu pohybu, která by 
vás bavila, přijďte si s námi zatančit 
folklorní tance a zazpívat si lidovou 
písničku.
Na všechny ženy se těšíme každou ne-
děli. Tělocvična ZŠ Zliv vždy od 12.20 
do 13 hodin. Děti můžete vzít s sebou, 
mohou si zde společně pohrát.
Členský příspěvek: 650 Kč/pololetí

Taneční páry 
Hledáte s partnerem/partnerkou něja-
kou společnou činnost, společně trá-
vený čas, nebo byste si rádi procvičili 
taneční kroky?
Dospělá složka našeho souboru uvítá 
taneční páry všeho věku, ale i samotné 
pány, protože tanečníků není nikdy 
dost. Scházíme se v neděli od 13.00 
v tělocvičně ZŠ Zliv. Během roku se 
účastníme několika folkorních akcí 
a festivalů, na kterých předvedeme, co 
jsme se společně naučili. Máme dobrou 
partu, přijďte mezi nás, těšíme se.
Členský příspěvek: 650 Kč/pololetí

Bc. Tereza Kadlecová, T: 728 942 801 
E: bystrina-zliv@centrum.cz

www.bystrina.cz

Hravé cvičení
s batolátky
Občanské sdružení Volnočasové akti-
vity Hopihop pod vedením Bc. Terezy 
Kadlecové otevírá kurz - hravé cvičení 
s batolátky.
Náplní kurzu je hravé cvičení pro ro-
diče s dětmi s písničkami a básnička-
mi. Základy rytmiky, sociální zařazení 
do dětského kolektivu. Cvičení je urče-
no pro děti ve věku 1 - 3 roky (chození 
není podmínkou).
Cena: 100 Kč / lekce, 10 lekcí / 850 Kč
(lekce je třeba vyčerpat během pololetí)
Není nutné chodit pravidelně na kaž-
dou lekci. Pro každou novou maminku 
první lekce ZDARMA !
Nutnost přihlášení do kurzu telefonic-
ky nebo e-mailem! 

Bc. Tereza Kadlecová, T: 728 942 801
E: bystrina-zliv@centrum.cz
www.bystrina/batolatka.cz

Sluníčko
mateřské centrum

20. 3. - čtvrtek

10.00 Probouzení jara (tvoření)

25. 3. - úterý

10.00 Zpívání s kytarou

27. 3. - čtvrtek

10.00 Hupky dupky (pohybové aktivity)

1. 4. - úterý

10.00 Pověz mi pohádku

3. 4. - čtvrtek

10.00 Malované sluníčko (tvoření)

8. 4. - úterý

10.00 Jablečné lodičky (kuchtík)

10. 4. - čtvrtek

10.00 Kutálí se míč (cvičení) 

MC Sluníčko - nám. Míru 10, Zliv
průjezdem do dvora. Schůzky maminek 
s dětmi - úterý a čtvrtek od 9 do 11 hodin. 
Začátek hlavního programu v 10 hodin.
Kontakt: 733 676 682 - Soňa, Dana

MUDr. Blanka Kočišková
Žižkova 1
37001 České Budějovice

tel.: 721 821 635
www.vysetrenisrdce.cz
www.vysetrenirakoviny.cz
e-mail.: info@vysetrenisrdce.cz
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Pošta Zliv
změna otvírací doby
Od 1. března 2014 platí nová ote-
vírací doba.

pondělí  8 - 11.00 a 14 - 17.00
úterý 8 - 11.00 a 14 - 16.00
středa 8 - 11.00 a 14 - 17.00
čtvrtek 8 - 11.00 a 14 - 16.00
pátek 8 - 11.00 a 14 - 16.00
sobota 9 - 11.00
neděle zavřeno

Stabat Mater 
koncert
Hudebně literární seskupení HA-
MAVE ve spolupráci s Římskokato-
lickou farností Zliv a Městem Zliv 
uvádí koncert
G.B. Pergolesi: Stabat Mater
Pátek 11. dubna 2014 v 18 hodin, 
kostel sv. Václava, Zliv.

Účinkují:
Hana Žvachtová - soprán
Klára Remsová - mezzosoprán
Martina Pechová - varhany
Věra Hanzalová - průvodní slovo

Vstupné dobrovolné.

Kořeny
Městská knihovna Zliv zve na setkání 
s panem Aloisem Sassmannem.
Autorem čtyř dílů genealogicko-místo-
pisných knih „Kořeny“ a také autorem 
starších dějin a dějin rodů a domů 
ve Zlivi v knize „Zliv kdysi a dnes.“ Be-
seda se koná 26. března 2014 v 16.00, 
Městská knihovna Zliv

Já a tropy
Městská knihovna Zliv Vás zve na se-
tkání s paní Ludmilou Vítovcovou.
Autorka knih „Já a tropy“ a „Já a safari“ 
bude vyprávět o svém pobytu v Afri-
ce. Městská knihovna Zliv - 22. dubna 
2014 v 16 hodin.

Městská knihovna 
nové knihy
Alois Sassmann: Kořeny.
Putování po starých rodech, aneb, Co 
jste na jihočeské frekvenci 106,4 FM 
neslyšeli. 4. díl
Kniha vydaná na základě stejnojmen-
ného a hojně sledovaného rozhlasového 
seriálu Českého rozhlasu České Budě-
jovice o rodopise a hledání rodových 
kořenů, tvorbě rodokmenů, způsobech 
pátrání po předcích a o všem dalším, 
co dnes tolik zajímá nejen genealogy-
amatéry. Čtvrtý díl se podrobně věnuje 
dalším desítkám obcí nejen v jižních 
Čechách.

Ludmila VÍTOVCOVÁ: Já a tropy: další 
důkaz o nezničitelnosti ženy 
Strávila jsem v 80. letech tři roky 
v rovníkové Africe na pobřeží Indické-
ho oceánu. Manžel byl členem veteri-
nárního týmu FAO.
Žili jsme v hlavním městě Somálska 
v Mogadišu, starali se o dvě dcerky 
předškolního věku. Prala jsem, vaři-
la, pekla chleba, nosila vodu, bojovala 
s havětí a žila jako ve středověku.

Katherine Boo: Krásné zítřky: život, 
smrt a naděje v indickém slumu 
Dokumentárně-beletristické zpracování 
přibližuje osudy chudých lidí v indic-
kých slumech, kde chybí základní vyba-
vení, jako je voda nebo elektřina.

Prodej slepiček 
Drůbež Červený Hrádek, firma Dráb opět prodává slepičky 
snáškových plemen Lohmann hnědý, Tetra hnědá,
Dominant žíhaný, černý, modrý, žlutý, kropenatý a bílý.

Neprodáváme malé kuřice, ale téměř dospělé slepičky pouze 
našeho chovu !

Stáří slepiček 15 - 20. týdnů, cena 149 - 185 Kč / ks
Prodej: 24. března 2014, Zliv - u vlak. nádraží ve 14.40 hodin
Během prodeje slepiček - výkup králičích kožek, 20  -  30 Kč / ks 

Případné bližší informace:
po - pá: 9 -16.00
tel.: 601 576 270, 606 550 204, 728 605 840 

Paul Mason: Peníze nerostou na stro-
mech!
Ovládání vlastních peněz je dnes jed-
nou ze základních životních dovednos-
tí. Průvodce světem peněz s humorem 
poradí, jak založit účet v bance, jak se 
vyhnout nástrahám půjček, jak s ro-
zumem spořit a jak vymyslet finanční 
plán, s jehož pomocí se plní sny. Popu-
lárně naučná publikace pro děti 

Josef Formánek: Prsatý muž a zloděj 
příběhů 
Kniha o tom, co člověk najde na dně, 
když už si myslí, že nemůže dál, 
i o tom, že zázrak potkáme nejen v pří-
tmí pralesa, ale kdekoliv. Některé kni-
hy můžete číst, ale s touto budete hrát 
o život. Poušť, džungle, šamani, rituál-
ní obřady, láska, smrt, ďábel v napína-
vém příběhu reportéra, který se vydává 
k primitivnímu kmeni v deštném pra-
lese. Knihu je možné číst jako cestopis, 
magický příběh s nadpřirozenými prv-
ky či jako román v románu. Formánek 
(na rozdíl od jiných cestovatelů) dokáže 
zahalit dokument o životě přírodních 
národů do čtivého příběhu o souboji 
dobra se zlem.

Josef Formánek: Syn Větru a Prsatý 
muž. Příběhy života, jakkoliv ubohého 
i vznešeného.
Prsatý muž se po osmi letech vrací 
na ostrov Siberut a zjišťuje, že se v mno-
hém změnil, stejně jako jeho život.

inzerce


